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INTERPELLATIE EN VRAGEN

ILLEGALE HANDEL IN AFVAL

Interpellatie van de heer Claude Eerdekens tot de minis-
ter van Landbouw en Middenstand over "de illegale han-
del in uit het binnen- en het buitenland afkomstig afval"
(nr. 70)

De heer Claude Eerdekens (PS) : Mijn interpellatie gaat
over de duistere activiteiten van bepaalde in Wallonië
gevestigde bedrijven. De firma Arden'humus bijvoor-
beeld heeft een vergunning om compost te maken maar
heeft dat nooit echt gedaan. In werkelijkheid is Arden'-
humus een offshorebedrijf dat illegaal afval uit Nederland
en vooral uit Duitsland afneemt, maar van die afvalpro-
ducten valt geen compost te maken. Een en ander werd

al aangestipt in een rapport van 18 oktober van de SPA-
QUE ("Société publique d'aide à la qualité de l'environ-
nement"). Het gaat zelfs om gevaarlijk afval, afkomstig
van de geneesmiddelenindustrie. 

Al is dit in de eerste plaats een zaak voor het Waalse
Gewest, u is hier ook bij betrokken, omdat het bedrijf in
kwestie zijn productie verantwoordt door naar een toe-
komstige federale erkenning te verwijzen. In een aan uw
bestuur gerichte brief bevestigt het bedrijf dat kalidraf en
ammoniumsulfaat in de landbouw worden gebruikt. In
het rapport van de SPAQUE dat ik u heb overgezonden,
worden ammoniumsulfaat en kalidraf evenwel als
gevaarlijk afval aangemerkt.

Dat alles is bepaald angstaanjagend. We hebben hier
blijkbaar te maken met een bedrijf dat een illegale han-
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del in gevaarlijke stoffen heeft opgezet. Ik vraag u dan
ook om dit bedrijf geen vergunning te geven voor de ver-
werking van dergelijke producten.

Minister Jaak Gabriëls (in het Frans) : Het federale
ministerie van Landbouw heeft zich nooit inschikkelijk
betoond ten opzichte van de activiteiten van de BVBA
Arden'humus. Het bedrijf heeft bijvoorbeeld nooit de
toestemming gekregen om de 50.000 kubieke meter
compost, zuiveringsslib bevattend, aan te wenden in de
landbouw, bij gebrek aan garanties met betrekking tot
de bestanddelen ervan. 

Eind 1998 kreeg het bedrijf andere aandeelhouders, die
de BVBA Fertino opgericht hebben. Vertegenwoordigers
van Fertino hebben tijdens een vergadering met ambte-
naren van mijn departement en van het Waalse bevoeg-
de directoraat-generaal duidelijke richtlijnen gekregen in
verband met de vergunningen voor de aangevoerde
grondstoffen voor het composteringsproces en de ver-
koop van het eindproduct ("gemengde en gecompos-
teerde organische grondverbeteraar") waarvoor een
afwijking moet worden verkregen bij het federale minis-
terie van Landbouw. Tot nu toe werd geen aanvraag tot
het verkrijgen van die afwijking ingediend, al zou dat in
november moeten gebeuren.

Op 15 juli 1999 werd wel een aanvraag ingediend voor
het verkrijgen van een afwijking voor het gebruik van een
geringe hoeveelheid ammoniumsulfaat ter verbetering
van de koolstof-stikstofverhouding in de compost.

Uit dat alles blijkt eens te meer hoe noodzakelijk een
goede coördinatie is tussen de federale en gewestelijke
instanties die bevoegd zijn voor afvalstoffen die als
secondaire grondstoffen kunnen worden hergebruikt.

Voormelde bedrijven hebben geen producten die
bestemd zijn voor dierenvoeding, noch grondverbete-
raars voor landbouwdoeleinden verkocht. Ik zal het dos-
sier dat u mij heeft overhandigd, grondig laten bestude-
ren.

De heer Claude Eerdekens (PS) : De studie van de
SPAQUE toont aan dat, er bovenop de aangegeven
40.000 kubieke meter afval, nog eens 160.000 kubieke
meter afval is wat het totaal op 200.000 kubieke meter
brengt. Dat afval staat nergens officieel geregistreerd.

Het verwijderen van een dergelijke hoeveelheid afval
kost 1 miljard frank. Uit de balansen van de betrokken
ondernemingen blijkt dat voor die verwijdering maar
enkele miljoenen werden uitgetrokken. De sanering van
de site zou dus een miljard frank kosten. Volgens de
Duitse wetgeving zijn die producten nog altijd verdacht
en dat verklaart wellicht waarom men ze bij ons aantreft.

Analyses zoals die welke werden verricht, worden niet
stelselmatig uitgevoerd. Zij hebben immers 1,3 miljoen
frank gekost : dat is de prijs die men moet betalen om
ervoor te zorgen dat dergelijke gevaarlijke stoffen
traceerbaar zijn.

Minister Jaak Gabriëls (in het Frans) : Ik laat het dossier
dus onderzoeken en dring nogmaals aan op de noodza-
kelijke samenwerking tussen het federaal departement
en de gewestdepartementen.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

PRIJSEVOLUTIE IN DE LANDBOUWSECTOR

Vraag van de heer Dirk Van der Maelen tot de minister
van Landbouw en Middenstand over "de dalende pro-
ductieprijzen en ongewijzigde consumptieprijzen in som-
mige takken van de landbouwsector" (nr. 23)

De heer Dirk Van der Maelen (SP) : De minister van
Economische Zaken heeft bevestigd dat er een voordeel
is ontstaan voor een aantal sectoren door de daling van
de productieprijzen. Voor de zuivelsector zou deze winst
volgens mijn ramingen 600 miljoen tot 1 miljard frank
bedragen. 

Hoe groot is het voordeel voor de zuivelsector volgens
de berekeningen van de minister ? Zal men bij de afhan-
deling van de schadeloosstellingen rekening houden met
deze winsten en deze bedragen afhouden van de scha-
devergoedingen ? Zal men anderzijds de landbouwers
de juiste prijs voor hun producten betalen ?

Minister Jaak Gabriëls (in het Nederlands) : Voorlopig
hebben we te weinig informatie om de weerslag van de
dioxinecrisis op de prijzen van de zuivelproducten te
berekenen.

De Belgische prijzen vertoonden reeds vóór de dioxine-
crisis een neerwaartse trend, onder meer door de ver-
minderde uitvoer naar Rusland en de crisis in Azië.

Momenteel zijn de prijzen aan herstel toe. De weerslag
van de verbeterde prijzen voor de producent laat zich
normalerwijze voelen na twee tot drie maanden.

De gevoeligheid van de individuele zuivelfabrieken voor
de crisis is zeer verscheiden en de reacties lopen hier-
door uiteen.

De uitvoer van zuivelproducten heeft sterk geleden
onder de dioxinecrisis. Tussen 4 juni en 9 juli was uitvoer
vrijwel onmogelijk. Ook daarna bleef ze moeilijk. De rela-
tief hoge prijzen op de Belgische markt stellen bepaalde
zuivelfabrieken in staat om de verliezen op de uitvoer te
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compenseren. Het is moeilijk te bepalen in welke mate
individuele zuivelfabrieken door de crisis getroffen zijn.

Belangrijke hoeveelheden boter en magere melkpoeder
werden geproduceerd voor interventie. Dat is een nor-
male reactie bij lage prijzen. Deze interventiestocks
bestaan in de hele Europese Unie.

Voor een betrouwbare inschatting van de gevolgen van
de crisis op bedrijfsniveau zal men nog drie tot vier
maanden moeten wachten.

De dioxinewet wil voorkomen dat wie zich verrijkt heeft
door de crisis nog overheidsgeld zou krijgen. Eventueel
kunnen nog preciseringen worden toegevoegd.

De heer Dirk Van der Maelen (SP) : Ik zal de dioxinewet
op dit punt onderzoeken. Ik vrees dat we in een situatie
kunnen terechtkomen waarin schadeloosstellingen aan
de zuivelsector worden betaald, maar de overheid
anderzijds door gerechtelijke vonnissen verplicht wordt
schadevergoedingen te betalen aan de landbouwers.

Het deel van de productie dat voor de Belgische markt
is bestemd, is toch aanzienlijk, waardoor het winstaan-
deel niet te onderschatten is. Zelfs indien men voor de
berekening van het voordeel andere referentiepunten
neemt dan de prijzen uit het voorjaar van 1998, blijft de
winst voor de zuivelsector zeer hoog. Daarom moet hier-
mee rekening worden gehouden bij het vaststellen van
de schadevergoedingen.

Minister Jaak Gabriëls (in het Nederlands) : Het was
enkel mijn bedoeling te zeggen dat we het onderscheid
moeten maken tussen de geïntegreerde sectoren en de
zelfstandige producent.

Ik zal mijn diensten de nodige berekeningen laten
maken. Bij de uitvoeringsbesluiten zal ik erop toezien dat
sectoren die voordelen hebben gehaald uit de dioxine-
crisis, geen overheidssteun kunnen bekomen.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

AFSCHAFFING VAN ROMMELKAARTEN

Vraag van mevrouw Trees Pieters tot de minister van
Landbouw en Middenstand over "de afschaffing van
rommelkaarten" (nr. 171)

Mevrouw Trees Pieters (CVP) : De vorige regering heeft
beslist tot de invoering van rommelkaarten. Het was de
bedoeling de concurrentievervalsing ten overstaan van
de geregelde handel te vermijden. Een rondzendbrief
van 20 augustus maakt duidelijk dat ook de nieuwe

regering achter deze maatregel staat. Er was een uitvoe-
ringsbesluit. Het besluit van 30 april omvat vier elemen-
ten.

Vooreerst gaat het om ambulante handel tijdens sportie-
ve en culturele activiteiten, ten tweede om menslievende
verkopen. Verder werden er afspraken gemaakt inzake
de occasionele verkopen van goederen, met het oog op
het vermijden van oneerlijke concurrentie. Ten slotte
omvat het ook de verkopen door ambulante handelaars
tijdens braderieën.

De minister heeft verklaard dat de maatregel betreffende
de occasionele verkopen op rommelmarkten zal worden
opgeschort. Op het moment dat deze maatregel in
voege moest gaan, trekt de minister hem in en wekt de
indruk dat deze regelgeving overhaast en ondoordacht
zou zijn tot stand gekomen.

Is het behoorlijk bestuur om rondzendbrieven te dicteren
en daarna af te schaffen, daarna een vacuüm te laten
bestaan en de verschillende gemeentebesturen in onwe-
tendheid te laten betreffende de al dan niet te nemen
maatregelen ?

Minister Jaak Gabriëls (in het Nederlands) : Een KB dat
goedgekeurd werd op 30 april enkele dagen voor het
aantreden van een nieuwe regering in het Belgisch
Staatsblad publiceren, is geen toeval.

Er was duidelijk geen eensgezindheid binnen de vorige
regering daaromtrent.

Op 20 augustus vertrok een rondzendbrief naar de
gemeentebesturen. Ik heb toen gezegd dat ik deze
maatregel zo vlug mogelijk ongedaan zou maken. Eerst
heb ik een moratorium tot 1 december aangekondigd.

De strijd tegen zwartwerk is wel een van onze prioritei-
ten, maar ook administratieve vereenvoudiging is een
prioriteit van deze regering. Sommige gemeenten waren
wel en andere niet klaar om de maatregel vanaf 1 okto-
ber uit te voeren. Daarom heb ik aangekondigd dat onze
controlediensten tot 30 november niet zullen optreden.

Een correcte toepassing van de bestaande wet volstaat
om overtredingen op te sporen.

Mevrouw Trees Pieters (CVP) : Als het KB maar op 10
juli is verschenen, dan is het anderhalf jaar blijven liggen
op het kabinet van minister Di Rupo. De rondzendbrief
van 20 augustus valt, ook als hij door de vorige regering
werd opgesteld, onder de verantwoordelijkheid van de
huidige minister. Als er tot 1 december geen controle zal
gebeuren, moet dat aan de lokale besturen worden mee-
gedeeld. Er moet snel een alternatief komen teneinde
zwartwerk tegen te gaan.
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Minister Jaak Gabriëls (in het Nederlands) : Ik meen dat
ik het recht heb om mijn standpunt duidelijk te maken
betreffende een maatregel die op 20 augustus aan de
gemeentebesturen werd bekend gemaakt, en indien
nodig ze af te schaffen. Ik wil er inderdaad voor zorgen
dat deze regelgeving wordt afgeschaft. De ministeries
van Justitie en Financiën zullen erop toezien dat er geen
misbruiken plaatsvinden op dergelijke verkopen.

Mevrouw Trees Pieters (CVP) : Indien de minister alleen
het deel van de rondzendbrief waarmee hij zich niet
akkoord kon verklaren had afgeschaft, dan had hij een
kakofonie vermeden.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

– De vergadering wordt gesloten om 11.16 uur.
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